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PRoToKoŁ NR,<L|x/2af3
z sesji Rady Gminy w Fałkowieo

która odbyła się w dniu 25 sierpnilaf0f3 roku
w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Fałkowie'

Ad pkt 1.

Sesję o godzinie 8.30 offivorzył i w całości prowadził Przewodniczący
Rady Gminy Piotr Gonęrka. Na wstępie powitał zaproszonych gości

i uczestnikÓw sesji w następujących osobach:

- Wójta Gminy Fałków Henryka Koniecznego,
- Z - cę Wójta Gminy Krzysńofa Bajora,

' Skarbnika Gminy Annę Wajnberger,
- Sekrętarza Gminy Barbarę Badelską,
- Radcę prawnego Zygmunta Ptaka,
. Naczęlnik w Starostwie Powiatowym Lucynę Ziętek,
. Kierownik GoPS-u Agnieszkę Czechowską,
- Radną powiatową Danutę Leśniewicz,
- Radnego powiatowego Pawła Pękalę,
- Inspektora Tomasza Plutę,
- Inspektora Jacka Stachurskiego,
- Młodszęgo referenta Marcina Buiowicza,

soĘsów i wszystkich ogl4da1qcychtransmisję on - line.
Lista obęcnoŚci uczestników stanowi załącznik nr 1 do protokotu.
Następnie powitał radnych, w oparciu o listę obecności stwierdził, ze na stan

Rady" 15 radnych, 15 radnych bierze udziaŁ w obradach, co daje quorum do
podej mowania prawomocnych uchwał.
Zalviadom1ł, ie głosowania odbywać się będą prZęZ system do obsfugi
posiedzeń i poprosił o zalogowanie się do systemu informaĘcznęgo.

Lista obecnoŚci radnych stanowi załączniknr 2 do niniejszego protokÓłu.

Ad pkt 2.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgtaszanie zmian do
przesłanego v{raz Z zapraszeniami porządku obrad sesji. Nie było proporycji
zmian, wobec powyiszego jednogłośnie prryjęto porządek sesji, który btzmi:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
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f .Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z obrad XLVIII sesji Rady Gminy.
4. Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami Rady Gminy.
5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Fałków na lata f023 - 2026.
6. Rozpatrzenie projektu uchwĄ w sprawie zmian w Budzecie Gminy
F'atków na2a23 rok.
7. Rozpatrzenie projektu uchwĄ w sprawie określenia zasad udzielania
dotacji na prace konsęrwatorskie, ręstauratorskie lub roboty budowlanę przy
zabytkach wpisanych do rejestru zabytkÓw lub znajdujących się w gminnej
ewidencji zabyków, połozonych na obszarze Gminy Fałkow
8. Rozpatrzenię projektu uchwĄ w sprawie trybu i sposobu powoĘwania
otaz odwoĘwania członków Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw
Przeciwd ziatania Przemocy Domowej w Gminie F ałków.
9" Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie v,ryrażenia zgody na odpłatne
nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Fałków.
10. Rozpatrzęnię projektu uchwały w sprawie wyraienia zgody na odpłatne
nabycie nięruchomości na rZęcZ Gminy Fałków.
tl. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyruŻenia zgody na sprzedaz
nieruchomości stanowiącej mienie komunalne Gminy Fałków potozonej w
miejscowości Fałków oznaczonej jako działkaewidencyjna nr |f2713.
12. Rozpatrzenie projektu uchwaĘ w sprawie vryrruŻenia zgody fla
wystqpienie z wnioskiem do Wojewody Świętokrzyskiego o nieodpłatne
przekazanie Gminię Fałków nieruchomości stanowiącej wtasność Skarbu
Państwa.
13. Rozpatrzenie projektu uchwĄ w sprawie regulaminu utrzymania
czystości i porządku na terenie Gminy Fałków.
14. Rozpatrzenie projektu uchwaty w sprawie szczegółowego sposobu
i zakresu świadczęnia usług na tęrenie Gminy Fałków w zakresie odbierania
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania
tych o dpadów, w zamian za uiszczoną pr zez właśc i c iela ni eruchom o Ści opłatę
za gospodarowanie odpadami komunalnymi.
15. Rozpatrzenię projektu uchwały w sprawie ustalenia ryczakowej stawki
optaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi d1a nieruchomoŚci, na
których znajduje się domek letniskowy lub innej nieruchomości
wykorzystywanej na cele rekreacyjno - wypoczynkowe.
16. Rozpatrzenie projektu uchwaĘ w sprawie okreŚlenia wzoru deklaracji
o wysokoŚci opłaty Za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej
ptzęz właścicieli nieruchomości.
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia górnych stawek
opłat ponoszonychprzez właścicieli nięruchomości na terenie Gminy Fałków,
ktorzy pozbywaj ą się z tęrenu nieruchomości nieczystoŚci ciekĘch ofaz prZęZ



właścicieli nieruchomości na tęrenię Gminy Fałków, którzy nie są obowiązani
do ponoszęnia opłat Za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz
gminy.
18. Rozpatrzenie projektu uchwĄ w sprawie zmiany uchwaĘ
Nr XXi 1531f020 z dnia 27 Listopada 2Af0 roku w sprawie metody ustalenia
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawek tej opłaĘ.
19. Wolne wnioski i informacje.
20. Zakonczęnie obrad XLIX sesji Rady Gminy.

Ad pkt 3.

W Vm punkcie Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się o zgtaszanie
uwag do protokołu z obrad XLMI sesji, która odbyła się w dniu 19 częrwca
2023 roku.
Do protokółu nie zgłoszono iadnych uwag i został on przyjęty jednogłośnie
w głosowaniu jawnym imiennym (I5 za).

Ad pkt -{.

W koiejnym punkcie Z-ca WÓjta Krzysztof Bajor odcrytał infbrmację
o pracy Wójta w okresię od sesji Rady Gminy, która odbyła się w dniu 19
czerw Qa biezącego roku.
Po odczytaniu informacji radna E|Żbieta Śfiwinska zadała pytanie w kwęstii
terminu odbioru od mieszkańców pĘt azbestowych. Z-ca WÓjta wyjaśnił, ze
odbiór f|9 tan wyrobów zawierąących azbęst powinien się odbyć w terminie
do 20 wrzeŚnia br.
wÓjt Henryk Konieczny dopowiedział, ze do końca listopada odbierzęmy ca,ły
azbest od m i e szkańc ów zdeponow any na po dwórkach.
Pani soĘs wsi Sułków Anna Dylewska zapytała kto ma uprzątnąĆ, azbęst
usytuowany przy drodze w lesie w poblizu jej miejscowości.
Z-ca WÓjta Gminy Krzysztof Bajor wyjaśnił, zę za takię odpady odpowiada
właścicię| dziatkl
Do pracy Wójta w omawianym okresie nie zgłoszono innych pytań i uwag,
informacja stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 5.

Przechodząc do następnego punktu Ptowadzący poprosił o zabranie głosu
Skarbnik Gminy Annę Wajnberger, która omówiła proponowane w projekcie
zmiany w Wieioletniej Prognozie Finansowej Gminy Fałków na|ata20n.2a26.
Wszystkie projeĘ uchwał omawianę były i akceptowanę przęz radnych na
wspÓlnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 sierpnia br.
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N i e było pytan, Wiceprzewo dniczą ca o dczytała tr eśc uchwaĘ.

Rada Gminy w obecności 15 radnych w głosowaniu jawnym imiennym
jednogłośnie (15 ,,Z3,,) podjęła Uchwałę Nr XLDV345|2023 w sprawie
zmiany \ilieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fałków na lata }a23-
20f6, która stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 6.

Do kolejnego projektu uchwĄ doĘczącego zmian w budzecie Gminy na
rok bieiący nię wniesiono żadnych uwag' Przewodniczqcy Rady Gminy
zapoznat radnych z jego treścią.

Rada Gminy w obecności 15 radnych w głosowaniu jawnym
imiennym jednogłośnie (15 ,,Zil,,) podjęta Uchwałę Nr xl-,l}il34il2023
W sprawie zmian w Budżecie Gminy Fałków na 2nf3 rok, która stanowi
znłącznik nr 5 do protokołu.

Ad pkt 7.

w tym miejscu prowadzący udzielił głosu Wójtowi Gminy Fałków
Henrykowi Koniecznemu' który omówił zapisy projektu kolejnej uchwĄ. wójt
poinformował, ze dotychczas funkcjonowała u nas uchwała, która zezwalaŁa
radzię gminy :udzie|ać dotacji v,yłącznie na zabyki ujęte w rejestrze zabytków
wojewódrtwa świętokrzyskiego. obęcne przepisy zezwa|ają na udzielanie
dotacji zabytkom ujęVm w gminnej ewidencji zabytków. Dlatego tei naleiy
dostosować zapisy uchwĄ do obowiqzujących przepisów prawnych'
Nie było pytań do projeklu, WiceprzewodniczącaMaryla Domańska odczytała
jego treŚć.

Rada Gminy w obecnoŚci 15 radnych w głosowaniu jawnym imiennym
jednogłośnie (15 ,,Z7,,) podjęła Uchwałę Nr xlDil347lf023 w sprawie
okreŚlenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie,
restauratorskie lub roboĘ budowlane pray zabytkach wpisanych do
rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków'
położonych na obszarze Gminy Fałków, która stanowi załącznik nr 6 do
protokołu.



Ad pkt 8.

Projekt kolejnej uchwĄ omawianej wcześniej na posiedzeniu Komisji
przedstawiła Kierownik GOPS w Fałkowię Agnieszka Czechowska.
Do projektu nie byto pytań, Przewodniczący odczytaŁjego treść.

Rada Gminy w obecnoŚci 15 radnych w głosowaniu jawnym imiennym
jednogłoŚnie (15 ,,Zil,,) podjęła Uchwałę Nr XLDV3 4s120ż3 w sprawie trybui sposobu powoĘwania oraz odwoływania członków Zespołu
Interdyscyplinarnego do spraw Przeciwdziałania Przemocy Domówej
w Gminie Fałkówo który stanowi załączniknr 7 do protokołu.

Ad pkt 9.

W dalszej części obrad projekt uchwaĘ omawianej wczeŚniej na posiedzeniu
Komisji dotyczqcej nabycia działki po byĘm Kółku Rolniczym w Fałkowie
przedstawił inspektor Jacek Stachurski. Nie było pytań do przedłozonego
pĄ ektu, Wi c eprze w o dnicząc a o dczytata j e go tre Ś ć.

Rada Gminy w obecności 15 radnych w głosowaniu jawnym imiennym
jednogłośnie (15 ,,Zil,,) podjęła Uchwałę Nr xLDV34g/2023 w ,p.uńi*
wyrażenia zgody na odptatne nabycie nieruchomoŚci na rzecz Gminv
Fałków, która stanowi załączniknr 8 do protokołu.

Ad pkt 10.

Kolejny projekt uchwĄ dotycz4cy nabycia nieruchomości we wsi Budy
również przedstawił inspektor Jacek Stachurski, Prowadzący odcą,tał jego treŚd'

Rada Gminy w obecnoŚci 15 radnych w głosowaniu jawnym imiennym
jednogłośnie (15 ,,Zil,,) podjęła Uchwałę Nr XLIV3 50/2023 w sprawie
wyrażeni a zgody na odpłatne nabycie nieruchom ośc i na rzecz Gminv
Fałkówo która stanowi załączniknr 9 do protokołu.

Ad pkt 11. r

Ten projekt uchwĄ ponownie omówił inspektor Jacek Stachurski. Dotyczył on
wyrazenia zgody na zbycie dziatki w miejscowoŚci Fałków, nie było pytan ao
przedstawi o nego proj ektu, Wiceprzewodniczą ca o dczy tała j ego trę ść.

Rada Gminy w obecności 15 radnych w głosowaniu jawnym imiennym
jednogłośnie (15 ,,Zil,,) podjęła Uchwałę Nr XLDV3 ilnan w sprawie



wyrażenia zgady na sprzedaż nieruchomości stanowiącej mienie komunalne
Gminy Fałków położonej w miejscowoŚci F.ałków oznaczonej jako działka
ewidenryjna nr tf2713, która stanowi załączniknr 10 do protokołu.

Ad pkt 12.

Projekt uchwały dotyczący wyrażenia zgody na wystąpienie o nieodpłatne
nabycie działki w pasie drogi relacji olszamowicę _ Studzieniec ponownie
omówił inspektor Jacek Stachurski. TreŚć odczytaŁ Przęwodniczący rady Gminy
Piotr Gonęrka.

Rada Gminy w obecności 15 radnych w głosowaniu jawnym imiennym
jednogłośnie (15 ,,Zil,,) podjęła Uchwałę Nr xLDV352/20z3 w sprawie
rvyrażenia zgody na tystąpienie z wnioskiem do wojewody
Świętokrzyskiego o nieodpłatne przekazanie Gminie Fałków nieruchom ości
stanowiącej własność Skarbu Państwa, która stanowi załącznik nr 11 do
protokołu.

Ad pkt 13.

W tym punkcie Prowadz4cy udzielił gtosu inspektorowi Tomaszowi Plucie'
k1óry omówił projekt kolejnej uchwaĘ omawianej na wspólnym posiedzeniu
Komisji, doĘczący uchwałenia regulaminu utrzymania i czystości w Gminie
Fałków. Nie było uwag do projektu' Wiceprzewodnicz4ca odcrytałakęść.

Rada Gminy w obecności 15 radnych w głosowaniu jawnym imiennym
jednogłośnie (15 ,,Zil,,) podjęła Uchwałę Nr xLDv3$ nan w sprawie
regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Fałków,
która"stanowi załączniknr 12 do protokolu.

Ad pkt 14.

Projekt kolejnej uchwĄ omawianej na wspólnym posiedzeniu Komisji
przedstawił ponownie inspektor Tomasz Pluta. Nie było do niego uwag'
Prowadzący odczytał treŚć'

Rada Gminy w obecności 15 radnych w głosowaniu jawnym imiennym
jednogłośnie (15 ,,Z?,,) podjęła Uchwałę Nr XLDV35 4/2023 Iil sprawie
sztzegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług na terenie Gminy
Fałków w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieii
nieruchomości i zagospodarowania Ęch odpadówo w zami an za uiszczoną
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przez, właściciela nieruchomości opłatę zil gospodarowanie odpadami
komunalnymi, która stanowi załątzniknr 13 do protokołu.

Ad pkt 15.

Następny projekt uchwĄ przedstawił młodszy referent Marcin Buzowicz.
Dotyczył ponoszenia opłaty przez właŚcicieli domków letniskowych za
gospodarowanię odpadami komunalnymi' Projekt był omawiany na Komisjach,
nie było do niego pytan i uwag, Wiceprzewodnicząca adczytała tręść uchwĄ.

Rada Gminy w obecności 15 radnych w głosowaniu jawnym imiennym
jednogłośnie (15 ,,Zil,,) podjęła Uchwałę Nr XLDV355|2023 w sprawie
ustalenia ryczahowej stawki opłaty zL gospodarowanie odpadami
komunalnymi dla nieruchomoŚci, na których znajduje się domek
letniskowy lub innej nieruchomości wykorrystywanej na cele rekreacyjno.
lvypoczynkowe, która stanowi załączn7knr 14 do protokołu.

Ad pkt 16.

Kolejny pĄekt uchwĄ doĘczył wzoru deklaracji o wysokości opłaty 'za
gospodarowanie odpadami komunalnymi. omówił pĄekt Pan Marcin
Buzowicz' nie było pytań, wobęc czego Prowadzący odczytat jego treść.

Rada Gminy w obecnoŚci 15 radnych w głosowaniu jawnym imiennym
jednogłoŚnie (15 ,,Zn,,) podjęła Uchwałę Nr XLDil356l2O23 w sprawie
określenia wzoru dek|aracji o wysokości opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi składanej przez właŚcicieli nieruchomoŚcio która
stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Ad pkt 17.

Następny projekt uchwĄ omawiany na posiedzeniu Komisji przedstawił pan

Marcin BuŻowicz. Nię było pytań, Wiceprzewodnicząca Maryla Domańska
odczytałajego treść. 

'

Rada Gminy w obecności 15 radnych w głosowaniu jawnym imiennym
jednogłoŚnie (15 ,,ZZ,,) podjęła Uchwałę Nr XLDil357l2023 w sprawie
określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli
nieruchomości na terenie Gminy Fałkówo którry pozbywają się z terenu
nieruchomoŚci nieczystości ciekłych oraz przez właŚcicieli nieruchomości na
terenie Gminy Fałkówo którzy nie są obowiązani do ponoszenia optat za
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gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy, która stanowi
załączniknr 16 do protokołu.

Ad pkt 18.

Następny projekt uchwĄ omawiany fia posiedzeniu Komisji przedstawił
równiez pan Marcin Bużowicz. Nie było pytań, Przewodniczqcy Rady Gminy
zap o znat ws zy s tki ch z tr e ś cią.

Rada Gminy w obecności 15 radnych w głosowaniu jawnym imiennym
jednogłośnie (15 ,,Zil,,) podjęła tlchwałę Nr XLDV358/2023 w sprawie
zmiany uchwały Nr X)V1s3/2020 z dnia 27 listopada 202a roku w sprawie
metody ustalenia opłaĘ za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz
stawek tej opłaty' który stanowi załączniknr 17 do protokołu.

Ad pkt 19.

Przechodząc do następnego punku obrad Prowadz4cy udzielił głosu Naczęlnik
Wydziału Rolnictwa i ochrony Środowiska w Starostwię Powiatowym
w Końskich Lucynie Ziętek. Pani Naczęlnik przedstawiła krótką informację
w zakresie instalacji odpadów znE&44cej się w Fałkowię przry ulicy
Pląskowickiej. Poinformowała, że Naczelny Sąd Administracyjny wydał opinię'
ie Marszałek Wojewódrtwa Świętokrryskiego jest właściwym organęm
odpowiedzialnym do usunięcia odpadów, które były gromadzone na działkach
objętych zezwolenięm.
Przewodniczący Rady Gminy podkreŚlit, ie często były gtosy mieszkańcÓw, Że
to miejsce nigdy nie było kontrolowane stąd dopuszczono do zgromadzenia tyle
odpadÓw.
Pani naczelnik odpowiedziała, Żę w tym tęmacie trwa postępowanie
w Prokuratutzę Rejonowej w Końskich. Ponadto w 2018 roku Starosta byt
właściwym organęm do wydania takiej decyzji, chociaz w fa|9 roku juz
zmieniĘ się przepisy. Starostwo miało kontrole NIK-u w tym temacie i nię
stwierdzono uchybieó.
Jako następny w dyskusji zabrat głos Wójt Gminy Fałków, który pawiedział, ze
nie jest sztuką okładać się winami w tym zakresie. Zal<ręs temaĘczny jest duĄ
do ogarnięcia, dobrze, Żę nię ma tam odpadów niebezpiecznych, natomiast
mamy za| do Starostwa, Żs nigdy nie byliśmy zawiadamiani o tych działan\ach,
od właściciela instalacji dowiedzieliśmy się, ze posiada stosowne zęrwo|ęnię,



Pani Naczelnik odpowiedział.a, Że organy administracj\ działajq na podstawie
Kodęksu Postepowania Administracyjnego i przepisy określaj4 kto jest stron4
i kogo się w postępowaniu zawiadamia.
Pan Wójt stwierdził,, Że temat jest bardzo gorący i sami go nie udŹwigniemy.
Radny Jarosław Kaczrnarek zapytał czy IJrzqd Marszałkowski przyjął to do
wiadorrroŚci.
Pani Naczelnik odpowiedziaŁa, ze wyrok NSA jest niezaskanżalny.
Następnie Pan Wó.jt poinformował radnych 0 nowych wnioskach złoŻonycŁr
przez grrrinę do,'Folskiego Ładu''. Wnioski'dotycząnastępujących zabyków:
ctnentarza austriackiego z okresu l-e.! Wojny Swiatowej w Fatkowie, ruin zarnku
w Fałkowie, renowacji wiezy i rnauzoleurn w Kościęle łv Czerrnnie araz trzy
wnioski od osoby prywatnej dotycz4cej zespołu zabykow w Skórnicach.
Fonadto pan Wójt poinforrnował o ztoŻonyckl wnioskach kananizacy.jnych
i drogowych oraz o wnioskach dotyczącyck.l terenów popegeęrowskictr.
Radna Agrrieszka Zenka _ Zganiacz, któta podziękowata wszystkinr, którzy się
przyczynili do uzyskania środków z FRoW.u dla n-lie.jscowoŚci Starzechowice.
Radny tsogusław Bartos zgłosił potrzebę usunięcia zaWzaczętl pn,ry drodze
łączącej olszamowice z drogę krajowę.
Radrry Jan Rutowlcz zgłosił potrzebę usunięcia krzewów przerastających iinię
energetyczną w rniejscowoŚci Sn<órnicę i uporządkowania terenów wokół
po.jernników zbiera.jących odziei dła FCK.
R.adrry Robert tsomba podziękował za zŁoŻenie wniosn<u na poszerzerrie dnogi
powiatowej Czernrno - W4sosz.

Ad pkt 20"

W rwi4zku zę zrealizowaniem przyjętego porządku Frzewodniczący R.ady
Grniny podziękował wszystkirn za wdziat i o godzirrie 10.54 zarnknął obrady
Xn nX sesji Rady Grniny.

Na Ęrn protokół zakończono"

Frotokółowała:

INSPEKTOR
fu, G*Ló
Dorota Anioł


